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P R O T O K Ó Ł Nr IV/15 
z obrad IV Sesji Rady Gminy Stara Biała, 
która odbyła się w dniu 19 marca 2015 r. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2015 – 2020. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2015 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płockiego na 

realizację zadań publicznych w 2015 roku. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji 

z mieszkańcami sołectwa w sprawie podziału Sołectwa Nowe Proboszczewice. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości miesięcznych diet dla radnych oraz 

określenia zasad ich otrzymywania. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości miesięcznej diety dla sołtysów oraz 

określenia zasad jej otrzymywania. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz 
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Stara Biała.  
16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Stara Biała 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu 

Pomocy Społecznej w Brwilnie w celu przeprowadzenia wyborów. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III/14 Rady Gminy Stara Biała  

z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie wprowadzenia nazewnictwa ulic we wsi 
BRWILNO gmina Stara Biała. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla linii 400kV. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla linii 400 kV. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Stare 
Proboszczewice. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara Biała 
w 2015 roku. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie dowozu uczniów niepełnosprawnych do Zespołu Szkół 
Specjalnych w Goślicach. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie unieważnienia wyboru sołtysa wsi Kamionki gmina 
Stara Biała. 
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26. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia powtórnego wyboru sołtysa wsi Kamionki 
gmina Stara Biała. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe 
Proboszczewice. 

28. Przedstawienie Informacji o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
Gminę Stara Biała. 

29. Przedstawienie Sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Stara 
Biała na lata 2014 – 2018” w 2014 roku. 

30. Przedstawienie Sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
na lata 2013 – 2015” w 2014 roku. 

31. Przedstawienie Raportu z wykonania w 2014 roku zadań z Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii. 

32. Sprawy różne. 
33. Zakończenie obrad.       
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IV Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła 
się o godz.9.02 i zakończyła o godz. 14.10. 

Listy obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Wojciech Żółtowski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych co stanowi quorum, 
wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta, 
pracowników Urzędu Gminy, sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 
Wójt złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad, tj. po punkcie 26 wprowadzenie punktu 27: 
„27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe Proboszczewice.” 
i odpowiednią zmianę numeracji kolejnych punktów. 
Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowany 
porządek obrad. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosów „za”) przyjęła 
porządek obrad uwzględniający wniosek Wójta i przedstawiający się następująco: 
 
Porządek posiedzenia: 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2.  Zatwierdzenie porządku obrad.  
3.  Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na 

lata 2015 – 2020. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2015 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płockiego na 

realizację zadań publicznych w 2015 roku. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 

sołectwa w sprawie podziału Sołectwa Nowe Proboszczewice. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości miesięcznych diet dla radnych oraz 

określenia zasad ich otrzymywania. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości miesięcznej diety dla sołtysów oraz 

określenia zasad jej otrzymywania. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku 

rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia 
inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Stara Biała.  
16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Stara Biała 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu Pomocy 
Społecznej w Brwilnie w celu przeprowadzenia wyborów. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III/14 Rady Gminy Stara Biała  
z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie wprowadzenia nazewnictwa ulic we wsi BRWILNO 
gmina Stara Biała. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla linii 400kV. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla linii 400 kV. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Stare Proboszczewice. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara Biała w 2015 roku. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie dowozu uczniów niepełnosprawnych do Zespołu Szkół 
Specjalnych w Goślicach. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie unieważnienia wyboru sołtysa wsi Kamionki gmina Stara Biała. 
26. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia powtórnego wyboru sołtysa wsi Kamionki gmina 

Stara Biała. 
27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe Proboszczewice. 
28. Przedstawienie Informacji o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Stara Biała. 

29. Przedstawienie Sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Stara Biała na lata 2014 – 
2018” w 2014 roku. 

30. Przedstawienie Sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 
2013 – 2015” w 2014 roku. 

31. Przedstawienie Raportu z wykonania w 2014 roku zadań z Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii. 

32. Sprawy różne. 
33. Zakończenie obrad.            
   
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia III sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia sesji radni 
nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 
protokółu w sesji. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z III Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie (15 
głosów „za”) jako zgodny z przebiegiem obrad. 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 
 Dokonano odbioru samochodu Ford Transit od wykonawcy na potrzeby OSP Dziarnowo. 

Samochód został zarejestrowany i przekazany do użytkowania przez OSP. 
 W dniu 2 lutego br. rozpoczęło działalność przedszkole w Nowych Proboszczewicach. 

W przedszkolu obecnie pracuje 12 osób oraz 2 osoby w firmie sprzątającej. Oprócz 
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kucharza wszystkie osoby zatrudnione są mieszkańcami gminy Stara Biała. Obecnie do 
przedszkola jest zapisanych 45 dzieci. 

 Prowadzono rozliczenia inwestycji zrealizowanych w 2014 r., uzupełniano, na wezwania, 
wnioski dotyczące płatności z funduszy unijnych, występowano z wnioskami o wydanie 
decyzji na użytkowanie obiektów. 

 Przygotowywane są przetargi na wykonanie dróg osiedlowych: ul. Wrzosowej w Brwilnie i ul. 
Wspólnej w Mańkowie. 

 Złożony został wniosek do Urzędu Marszałkowskiego w Warszawie o dotację z Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych na budowę drogi w Bronowie-Zalesiu. 

 Podpisane zostały umowy na wykonanie projektu budowlanego ulic: Korczaka, Sportowej  
i Mickiewicza w Maszewie Dużym oraz sali sportowej przy Zespole Szkół w Maszewie 
Dużym. 

 W styczniu br. została podpisana umowa z Bankiem Spółdzielczym Stara Biała na 
udzielenie kredytu w wysokości 1 mln zł na pokrycie bieżącego deficytu w budżecie gminy 
w 2015 roku. 

 Wójt przedstawił sprawozdanie z przeprowadzonych wyborów do samorządu mieszkańców 
na terenie 24 sołectw gminy Stara Biała. W wyborach uczestniczyło łącznie 967 osób na 
8767 osób uprawnionych, co stanowi 11,03%. Największa frekwencja była w sołectwie 
Kamionki 28,04%, Włoczewo 22,12%, Dziarnowo i Wyszyna po 20,00%. Najniższa 
frekwencja była w Maszewie Dużym 5,34%, Srebrnej 5,35% i w Białej 6,03%. Największa 
ilość osób uczestniczyła w wyborach w sołectwie Nowe Proboszczewice (168 osób), 
a najniższa w Kruszczewie (8 osób). Wybory odbyły się zgodnie z przepisami określonymi 
w ustawie o samorządzie gminnym oraz w statutach sołectw. Do nieprawidłowości doszło 
na zebraniu mieszkańców sołectwa Nowe Proboszczewice, ale nie zgłoszono żadnych 
protestów. Natomiast w przypadku zebrania w sołectwie Kamionki doszło do udziału 
w zebraniu dwóch nieuprawnionych mieszkańców, których udział miał istotny wpływ na 
wynik wyborów sołtysa. W tym przypadku jest wniosek Komisji Rewizyjnej o unieważnienie 
wyborów. 

 Wójt poinformował, że w dniu 11 marca br. odbyło się pierwsze spotkanie Wójta 
i kierownictwa Urzędu Gminy z sołtysami. 

 
Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta. 
Na pytanie radnej Marianny Stawickiej o frekwencję w wyborach w sołectwie Nowe Trzepowo 
Wójt poinformował, że – w stosunku do innych sołectw - była ona na średnim poziomie. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 W związku z uruchomieniem kuchni w Przedszkolu w Nowych Proboszczewicach, która 

w przyszłości ma przygotowywać posiłki do przedszkoli i szkół na terenie gminy,  
zaproponował kupno samochodu dostawczego do tego celu. 

Odpowiedź Wójta: 
 Samochód nie jest potrzebny do dowozu produktów do przedszkola, ponieważ są one 

dowożone przez dostawców. Natomiast sprawa samochodu rozwożącego posiłki do szkół 
i drugiego przedszkola będzie analizowana, również pod kątem kosztów. 

Radny Jan Sieradzki: 
 Wyjaśnił, że podczas wyborów do samorządu mieszkańców sołectwa Nowe 

Proboszczewice na liście obecności znajdowały się osoby, których podobno nie było na sali. 
Tego jednak nie można udowodnić.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że wybory do samorządu mieszkańców wsi były 
prawomocne i nie ma co nad nimi dyskutować. 
 
Następnie, wobec braku dalszych pytań, Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych w okresie 
między sesjami. 
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Komisja Rewizyjna spotkała się trzy razy. Przewodniczący Komisji Jacek Portalski omówił 
tematykę posiedzeń: 
1. Analiza kosztów oświetlenia ulicznego na terenie gminy. 
2. Realizacja umowy pomiędzy Gminą Stara Biała a spółką Energa Oświetlenie Sp. z o.o. 

 w zakresie oświetlenia ulicznego. 
3. Wypracowanie opinii w sprawie podziału Sołectwa Nowe Proboszczewice. 
4. Realizacja zadań w zakresie bezpieczeństwa publicznego, ochrony p.poż., opieki 

zdrowotnej, rekreacji i sportu. 
5. Realizacja zadań  z zakresu zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków. 
W sprawach różnych Komisja omawiała: 

 sprawę funduszu sołeckiego, 

 wprowadzenie ujednoliconych adresów e-mail dla wszystkich radnych, stosunkiem głosów 
4 do 1 wypowiadając się przeciw ich wprowadzeniu. 

 projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta, wypowiadając się za pozostawieniem go 
na dotychczasowym poziomie. 

 
Radni nie mieli pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 
Komisja Budżetowa spotkała się trzy razy. Przewodniczący Komisji Marek Moderacki 
omówił tematykę posiedzeń: 
1. Rozpatrzenie wniosków dotyczących oświetlenia ulicznego. 
2. Wypracowanie opinii w sprawie podziału Sołectwa Nowe Proboszczewice. 
3. Analiza możliwości realizacji zadań w zakresie melioracji gruntów rolnych i budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 
4. Realizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach w zakresie gospodarki 

odpadami oraz ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i o zbiorowym odprowadzaniu 
ścieków. 

W sprawach różnych Komisja omawiała: 

 sprawę budowy dróg w wersji bez zjazdów do posesji i bez chodników oraz zasadność 
budowy chodników przy drogach dojazdowych, na których jest ruch zewnętrzny. 

 bieżące sprawy zgłoszone przez radnych. 
 
Radni nie mieli pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 
Komisja Polityki Społecznej spotkała się trzy razy. Przewodniczący Komisji Hubert 
Murawski omówił tematykę posiedzeń: 
1. Gospodarowanie zasobem mieszkaniowym gminy. 
2. Funkcjonowanie podstawowej opieki zdrowotnej na terenie Gminy Stara Biała. 
3. Zaopiniowanie programu w zakresie profilaktyki zdrowotnej na 2015 r. finansowanej 

z budżetu Gminy Stara Biała. 
4. Wypracowanie opinii w sprawie podziału Sołectwa Nowe Proboszczewice. 
5. Funkcjonowanie transportu zbiorowego na terenie Gminy Stara Biała, współpraca z KM 

Płock Sp. z o.o. 
W sprawach różnych Komisja omawiała: 

 projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta, wypowiadając się za pozostawieniem go 
na dotychczasowym poziomie, 

 Bieżące sprawy zgłoszone przez radnych. 
 
Radni nie mieli pytań do przedstawionego sprawozdania, wobec czego Przewodniczący Rady 
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 17 marca br. właściciel działki Nr 38/1 w Nowej 
Białej rozmawiał z nim w sprawie brudzonego ogrodzenia i wjazdu na posesję przez 



7/20 
 

 

sąsiadujące firmy. Stwierdził, że sprawę tę zgłaszał do Urzędu Gminy i zażądał, aby 
Przewodniczący Rady do niego przyjechał. Z powodu wulgarnego zachowania mieszkańca 
rozmowa została przerwana. Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o komentarz do tej 
sprawy. Zaproponował, aby sprawą zajął się radny z tego terenu Marek Moderacki 
i sołtys Nowej Białej Mariusz Sidwa. 
Radny Marek Moderacki:  
 Zauważył, że sprawa ta jest znana radnym od dłuższego czasu. Rozmawiał z pracownikiem 

Urzędu Gminy Panią Ewą Świtalską, która poinformowała, że utrzymanie porządku na 
drodze, przy której znajduje się ww. posesja należy do firm, które ją użytkują 
i zanieczyszczają. Niemniej Urząd Gminy powinien od czasu do czasu również zrobić tam 
porządek. 

Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Poprosił Przewodniczącego Rady Powiatu Lecha Dąbrowskiego o pomoc w naprawie wyrwy 

w asfalcie na skrzyżowaniu dróg powiatowych w Starym Draganiu. 
Radny Leszek Majczyna: 
 Odczytał dwie interpelacje, które następnie przekazał Wójtowi Gminy:  

interpelacja Nr 1 w sprawie szkoleń dla radnych i sołtysów,  
interpelacja nr 2 w sprawie zamieszczenia w BIP prowadzonym przez Urząd Gminy Stara 
Biała Centralnego Rejestru Umów zawartych przez gminę od 2010 roku. Zapowiedział 
złożenie analizy Statutu Gminy pod kątem treści paragrafów: 69, 70, 71, 73, 74, 66 i 17 oraz 
poprosił Radcę Prawnego Henryka Jastrzębskiego o opinię prawną tej analizy. 

 Poprosił Prezesa Zarządy Spółki Gospodarka Komunalna Sp. z o.o. o informację w sprawie 
stanu zaawansowania budowy kanalizacji w Ludwikowie. 

Radny Jan Sieradzki zapytał: 
 Kiedy zaczną świecić lampy na ul. Spółdzielczej? 
 Kiedy rozpocznie się naprawa dachu na budynku komunalnym we Włoczewie? 
Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz: 
 Zapytał, czy jest możliwość pozyskania środków na budowę świetlicy w Brwilnie. 
 Przypomniał o naprawie chodnika w Brwilnie na wysokości sklepu spożywczego.  
Radny Sławomir Dąbrowski zwrócił się do Przewodniczącego Rady Powiatu z prośbą o: 
 Naprawę pobocza przy drodze nr 540 w Nowych Proboszczewicach, 
 Wybudowanie chodnika na poboczu drogi od kościoła do przystanku autobusowego, 

w stronę Bielska w Nowych Proboszczewicach. 
Radny Stanisław Antoszkiewicz: 
 Poprosił o budowę dróg lokalnych na osiedlu w Ogorzelicach. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
Na sprawę poruszoną przez Przewodniczącego Rady: 
 Sprawa ta jest znana. Droga, aby była czysta, powinna być czyszczona codziennie przez 

obie używające ją firmy. Sprawa ta była również zgłaszana na Policję. Urząd Gminy stara 
się ją czyścić w miarę często, być może nie na miarę oczekiwań zainteresowanego 
mieszkańca.  

Na prośbę radnego Władysława Mikołajczyka: 
 Wójt rozmawiał z zarządcą drogi, który zobowiązał się naprawić wyrwę. 
Na interpelacje radnego Leszka Majczynę: 
 Odpowiedź na interpelacje zostanie udzielona na piśmie. 
Prezes Zarządu Spółki: 
 Podziękował Przewodniczącemu Rady Powiatu za pomoc polegającą na umożliwieniu 

wykorzystania stworzonych w ubiegłym roku map geodezyjnych do celów projektowych 
kanalizacji w Ludwikowie. 

 Co do realizacji kanalizacji – Spółka ma już aktualne mapy dla Wyszyny. Obecnie należy 
uzgodnić usytuowanie kanalizacji z ZDP, po czym nastąpi przygotowywanie projektu 
kanalizacji dla Ludwikowa. W tej chwili trudno jest określić, kiedy rozpoczną się prace 
ziemne. 
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Cd. odpowiedzi Wójta: 
Na pytania radnego Jana Sieradzkiego: 
 Wójt został poinformowany przez pracownika firmy Energa Oświetlenie, że lampy się 

świecą. Będziemy w tej sprawie interweniować. 
 Dach na budynku komunalnym we Włoczewie zostanie naprawiony w jak najkrótszym 

czasie. 
Na sprawy poruszone przez Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza: 
 Jedynym źródłem zewnętrznego finansowania budowy świetlicy jest PROW, ale jeszcze nie 

został ogłoszony nabór wniosków na takie inwestycje. Natomiast dokumentacja na budowę 
świetlicy została już przygotowana. 

 Chodnik powinien być naprawiony do Świąt Wielkanocnych. Tu największym problemem 
jest naprawa przepustu pod drogą. 

Na prośby radnego Sławomira Dąbrowskiego: 
 Zgłoszone sprawy dotyczą drogi wojewódzkiej, a nie powiatowej. 
Na sprawy poruszone przez radnego Stanisława Antoszkiewicza: 
 Drogi osiedlowe będą wykonywane, kiedy w budżecie gminy zostaną przeznaczone 

pieniądze na ten cel. 
 
Radna Marianna Stawicka: 
 Poprosiła o zamieszczenie w planie budowy dróg na przyszły rok drogi gminnej łączącej 

drogę powiatową z drogą krajową  w Nowym Trzepowie. 
 Zwróciła uwagę na problem utrzymania pasów gruntu między drogą a rowem 

melioracyjnym, który często jest oddalony od drogi. 
 Poprosiła o wycięcie krzaków i drzew we wsi Miłodróż  przy rowie melioracyjnym na 

działkach Nr 115/2 i Nr 17/4. 
Przewodniczący Rady zapytał: 
 Kiedy zostaną wycięte drzewa przy drodze powiatowej Biała – Draganie. 
 Jak wygląda sprawa budowy słupa ogłoszeniowego vis a vis sklepu spożywczego przy ul. 

Onufrego Zagłoby w Białej. 
 Kiedy będzie ukończona naprawa melioracji na tzw. klinie w Starej Białej. 
Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz zwrócił się do Przewodniczącego Rady 
Powiatu Lecha Dąbrowskiego z prośbą o interwencję w sprawie emitowania przez Orlen odoru 
siarki, co jest bardzo uciążliwe dla mieszkańców m.in. Brwilna. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
Na sprawy poruszone przez radną Mariannę Stawicką: 
 Rów są własnością właściciela działki i do niego należy wycinka krzaków i trawy między 

rowem a pasem drogi. Jednak każdy przypadek powinien być sprawdzony. 
Na sprawy poruszone przez Przewodniczącego Rady: 
 Aktualnie kończona jest wycinka drzew w Bronowie Kmiecym i Nowym Bronowie, po czym 

Urząd Gminy wystąpi do ZDP o podpisanie umowy i przystąpimy do wycinki drzew przy 
drodze powiatowej od Srebrnej do Dragania. 

 Nie planujemy postawienia słupa ogłoszeniowego w centrum miejscowości Biała.  
 Cieki melioracyjne zostały odmulone. Melioracja jest w trakcie naprawy, która zostanie 

zakończona po osuszeniu rowu. 
Na sprawę poruszoną przez Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza: 
 W sprawie emisji związków siarki można jedynie wystąpić do PKN Orlen z prośbą 

o udzielenie informacji w tym zakresie. 
Przewodniczący Rady Powiatu Płockiego Lech Dąbrowski: 
 Pogratulował sołtysom wyboru do pełnienia tej funkcji. Poinformował, że radni powiatowi 

z okręgu nr 1 wskazali do realizacji zadania inwestycje dla gminy Stara Biała: 
 dalszy etap budowy drogi od Bronowa-Zalesia do granicy gminy, 
 poprawa nawierzchni drogi powiatowej między mostami w Nowym Trzepowie. 
 naprawa drogi od przejazdu kolejowego do wiaduktu w Nowym Trzepowie, 
 kontynuacja budowy skrzyżowania przy PWSZ w Nowym Trzepowie, 
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 naprawa mostu w Dziarnowie, 
 budowa skrzyżowania dróg Nowe Proboszczewice – Stare Draganie, 
 przebudowa skrzyżowania w Ogorzelicach w kierunku Nowych Proboszczewic wraz ze 

zmianą organizacji ruchu. 
 25 marca br. na sesji Rady Powiatu będzie omawiana sprawa drogi S10, która ma 

przebiegać na granicy powiatu płockiego i sierpeckiego. Przewodniczący przytoczył 
koncepcje przebiegu dróg. 

 Odnośnie remontu drogi wojewódzkiej Nr 540 – będzie kontynuacja w roku bieżącym do 
miejscowości Sikórz. 

 W gminie Stara Biała na drodze Nr 559 w br. będą  wykonane roboty przy  skrzyżowaniu 
w kierunku Wyszyny za  1 mln zł. 

 Odnośnie szkoleń – poinformował o propozycji spółki miejskiej CIFAL Płock Sp. z o.o. 
zorganizowania szkoleń dla wszystkich radnych z powiatu płockiego. 

 Poinformował, że do WFOŚiGW można składać wnioski o dofinansowanie na oczyszczenie 
zbiorczych rowów melioracyjnych. 

 
Wobec braku dalszych pytań i interpelacji radnych o godz. 11.12 Przewodniczący Rady ogłosił 
przerwę w obradach. 
O godz. 11.30 wznowiono obrady. 
Podczas przerwy salę obrad opuścił Przewodniczący Rady Powiatu Lech Dąbrowski i kierownik 
Posterunku Policji w Starej Białej Zdzisław Dybiec. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2015 – 2020. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 23/IV/15 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 
Biała na lata 2015 – 2020 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
Gminy Stara Biała na 2015 rok. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 24/IV/15 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2015 rok 
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
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Ad. 9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Powiatu Płockiego na realizację zadań publicznych w 2015 roku. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie.  
 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 25/IV/15  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płockiego na 
realizację zadań publicznych w 2015 roku (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na 
wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały, poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie i poinformował, że będzie głosował za utworzeniem funduszu na 2016 r., aby 
można było po roku ocenić jego funkcjonowanie. Za wyodrębnieniem funduszu wypowiedział 
się również radny Stanisław Antoszkiewicz i radny Leszek Majczyna. 
  
Wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 10 radnych, 
                                   „przeciw” 5 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (10 
głosami „za”) podjęła Uchwałę Nr 26/IV/15  w sprawie nie wyrażenia zgody na 
wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki (uchwała 
w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zasad i trybu 
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami sołectwa w sprawie podziału Sołectwa Nowe 
Proboszczewice. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Zapytał, kto będzie przeprowadzał konsultacje i w jakiej formie. 
Radny Stanisław Antoszkiewicz: 
 Wypowiedział się za wyodrębnieniem sołectwa Ogorzelice, wskazując na odrębność 

społeczności Ogorzelic i Nowych Proboszczewic, łatwiejszy kontakt mieszkańca z sołtysem 
mieszkającym w pobliżu, a nie w Nowych Proboszczewicach oraz poprosił radnych 
o podjęcie takiej uchwały. 

 Wrócił do sprawy przejęcia przez gminę dróg osiedlowych w Ogorzelicach w celu ich 
wyremontowania. 
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Sekretarz Gminy wyjaśniła, że przedłożony radnym projekt uchwały określa zasady 
przeprowadzenia konsultacji a nie wyodrębnienia sołectwa, a następnie pokrótce przybliżyła 
zasady przeprowadzenia konsultacji zawarte w projekcie uchwały. 
Przewodniczący Rady dodał, że konsultacje mają jedynie charakter opiniodawczy dla Rady 
Gminy i następnie, wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 27/IV/15 w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji 
z mieszkańcami sołectwa w sprawie podziału Sołectwa Nowe Proboszczewice (uchwała 
w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
miesięcznych diet dla radnych oraz określenia zasad ich otrzymywania 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Radny Władysław Mikołajczyk zauważył, że projekt uchwały został omówiony przez wszystkie 
komisje Rady Gminy i zaproponował przystąpienie do głosowania.  
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 28/IV/15 w sprawie ustalenia wysokości miesięcznych diet dla radnych oraz 
określenia zasad ich otrzymywania (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
miesięcznej diety dla sołtysów oraz określenia zasad jej otrzymywania. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Radny Leszek Majczyna poparł projekt uchwały w części dotyczącej diety dla sołtysów, ale 
stwierdził, że wstrzyma się od głosu odnośnie zapisu, że sołtys nie ma obowiązku udziału 
w posiedzeniach Rady Gminy. 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Wójt wyjaśnił, że kwota diety nie podlega opodatkowaniu. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymał się od głosu” 1 radny 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (14 
głosami „za”) podjęła Uchwałę Nr 29/IV/15 w sprawie ustalenia wysokości miesięcznej diety 
dla sołtysów oraz określenia zasad jej otrzymywania (uchwała w załączeniu do niniejszego 
protokółu). 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru 
podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych w drodze 
inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały, odczytał  treść projektu 
i poprosił o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 30/IV/15 w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku 
rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia 
inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso (uchwała w załączeniu do 
niniejszego protokółu). 
 
Ad. 15. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
Wójta Gminy Stara Biała. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Radny Władysław Mikołajczyk zauważył, że projekt uchwały został już omówiony przez 
wszystkie komisje Rady Gminy. Przypomniał, że wynagrodzenie Wójta nie zmieniło się od 8 lat, 
pomimo inflacji. Dodał, że mieszkańcy gminy wypowiedzieli się za przyznaniem wynagrodzenia 
w nie zmienionej kwocie poprzez wybór Wójta na kolejną kadencję i zaproponował 
przystąpienie do głosowania. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 31/IV/15 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Stara Biała 
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
Wójt Gminy podziękował serdecznie Radzie za podjęcie uchwały pozostawiającej jego 
wynagrodzenie na dotychczasowym poziomie. 
 
Ad. 16. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci  
prowadzonych przez Gminę Stara Biała publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych 
w szkołach podstawowych. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
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Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 32/IV/15 w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Stara Biała 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych (uchwała 
w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 17. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnego 
obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Brwilnie w celu przeprowadzenia wyborów. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wójt poinformował, że w załączniku do uchwały adres DPS w Brwilnie zostanie zmieniony 
z „Brwilno 68” na „Brwilno, ul. Płocka 90”, co wynika z uchwały wprowadzającej nazewnictwo 
ulic w tej miejscowości. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 33/IV/15 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu 
Pomocy Społecznej w Brwilnie w celu przeprowadzenia wyborów (uchwała w załączeniu 
do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 18. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Nr 13/III/14 Rady Gminy Stara Biała z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie wprowadzenia 
nazewnictwa ulic we wsi BRWILNO gmina Stara Biała. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 34/IV/15 w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III/14 Rady Gminy Stara Biała  
z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie wprowadzenia nazewnictwa ulic we wsi BRWILNO 
gmina Stara Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
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Ad. 19. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla linii 400kV. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 35/IV/15 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla linii 400kV (uchwała w załączeniu do niniejszego 
protokółu). 
 
Ad. 20. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla linii 400 kV. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Przewodniczący Rady zapytał o powód uchylenia poprzedniej i podjęcia nowej uchwały. 
Wójt wyjaśnił pokrótce, że zmiana wynika z odstąpienia dotychczasowego inwestora od 
budowy. Obecnie Orlen będzie prowadził samodzielnie tę inwestycję po nowej trasie. 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz stwierdził, że rolnicy nie mieli wiedzy o tych 
zmianach. 
Wójt wyjaśnił pokrótce zasady przekształcania gruntów z rolniczych na budowlane i inne, 
w odniesieniu do ww. inwestycji. 
Wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 36/IV/15 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla linii 400 kV (uchwała w załączeniu do niniejszego 
protokółu). 
 
Salę obrad opuściła radna Marianna Stawicka. 
 
Ad. 21. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 
Stare Proboszczewice 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Radny Jan Sieradzki podziękował za przygotowanie projektu uchwały, dzięki czemu 
mieszkańcy nie będą już płacić podatków za grunt, którego nie mogli użytkować, ponieważ 
został zajęty pod drogę. Zaproponował, aby byłym właścicielom zrekompensować podatek za 
czas, kiedy nie byli już właścicielami gruntu. 
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Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 37/IV/15 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Stare Proboszczewice 
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 22. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Brwilno. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Na salę obrad wróciła radna Marianna Stawicka. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 38/IV/15 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno 
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
O godz. 12.30 Przewodniczący Rady zarządził 15 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 12.45 wznowiono obrady. 
 
Ad. 23. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara 
Biała w 2015 roku. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 39/IV/15 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stara Biała w 2015 roku 
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
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Ad. 24. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie dowozu uczniów 
niepełnosprawnych do Zespołu Szkół Specjalnych w Goślicach. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 40/IV/15 w sprawie  dowozu uczniów niepełnosprawnych do Zespołu Szkół 
Specjalnych w Goślicach (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 25. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie unieważnienia wyboru 
sołtysa wsi Kamionki gmina Stara Biała i stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. 
Następnie odczytał Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stara Biała z badania 
prawidłowości przeprowadzonych w dniu 10 lutego 2015 r. wyborów do samorządu 
mieszkańców wsi Kamionki wraz z wnioskiem Komisji i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady odczytał projekt 
uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 41/IV/15 w sprawie unieważnienia wyboru sołtysa wsi Kamionki gmina Stara 
Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 26. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zarządzenia powtórnego 
wyboru sołtysa wsi Kamionki gmina Stara Biała. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił             
o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 42/IV/15 w sprawie zarządzenia powtórnego wyboru sołtysa wsi Kamionki 
gmina Stara Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
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Ad. 27. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego 
w m. Nowe Proboszczewice 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Na pytanie radnego Sławomira Dąbrowskiego o miejsce położenia działek Wójt wyjaśnił, że 
dotyczy to połączenia ul. Bunikiewicza z ul. Brzozową w Nowych Proboszczewicach i pokrótce 
wyjaśnił stan prawny działek. 
Wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 43/IV/15 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe Proboszczewice 
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 28. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wcześniej otrzymali Informację o wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli w 2014 r. na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 
w szkołach prowadzonych przez gminę Stara Biała. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonej Informacji. 
 
Wobec braku uwag i pytań  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła 
jednogłośnie przedstawioną Informację i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 29. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wcześniej otrzymali Sprawozdanie z realizacji 
„Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 
Gminy Stara Biała na lata 2014-2018” w 2014 roku przygotowane przez Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej Małgorzatę Wiśniewską-Klimczewską. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonej Informacji. 
 
Wobec braku uwag i pytań  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła 
jednogłośnie przedstawione Sprawozdanie i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 30. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni otrzymali wcześniej Sprawozdanie z realizacji 
„Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2013 – 2015” w 2014 roku przygotowane 
przez Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej SMałgorzatę Wiśniewską-
Klimczewską. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonej Informacji. 
 
Wobec braku uwag i pytań  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła 
jednogłośnie przedstawione Sprawozdanie i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 31. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni otrzymali wcześniej Raport z wykonania w 2014 
roku zadań z Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do przedstawionego Raportu.  
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Wobec braku dalszych uwag i pytań  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła 
jednogłośnie przedstawiony Raport i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 32. 
Przewodniczący Rady: 
 Przypomniał, że 30 kwietnia upływa termin złożenia Oświadczenia majątkowego za 2014 r., 

które radni przedkładają Przewodniczącemu Rady w dwóch egzemplarzach z załączonymi 
ksero zeznaniami PIT. 

 Poinformował, że wyjazd do Sejmu nastąpi 9 kwietnia br. (czwartek) o godz. 7.00 z parkingu 
przed Urzędem Gminy. Poprosił o wcześniejsze przybycie. Poinformował, że w programie 
jest zwiedzenie budynku Sejmu i Senatu oraz Stadionu Narodowego. Radny Hubert 
Murawski przedstawił trasy, którymi można zwiedzać Stadion Narodowy.  

 Radny Marek Krajewski zapytał do kiedy należy zgłosić uczestnictwo i co będzie do 
zwiedzenia w Sejmie. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że autokar został zamówiony dla wszystkich osób 
wpisanych na listę, która nadal jest otwarta. 
 

Kierownik GOPS Małgorzata Wiśniewska-Klimczewska poinformowała o świątecznej zbiórce 
żywności zaplanowanej na najbliższy weekend, organizowanej przez Bank Żywności. Zaprosiła 
do Kauflandu, w którym zbiórka będzie prowadzona w sobotę w godz. 12.00 – 19.00 
i w niedzielę w godz. 9.00 – 19.00. Żywność, o przedłużonym terminie ważności,  będą zbierać 
pracownicy GOPS i wolontariusze z gimnazjum w Maszewie Dużym. Zostanie ona 
przeznaczona dla mieszkańców gminy Stara Biała. 
 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz: 
 Poinformował, że w akcji zbierania żywności dla mieszkańców gminy Stara Biała bierze 

udział już czwarty rok, zbierając i rozdając dary trzy razy w roku. Zachęcił do wzięcia udziału 
w tej formie pomocy. 

 Wyraził niezadowolenie odnośnie zmiany uchwały w sprawie diety dla sołtysów i dodał, że 
nie była ona konsultowana z sołtysami. 

Sołtys Miłodroża Czesław Kowalski: 
 Poprosił o budowę drogi do Miłodroża. W tej części miejscowości jest  13 posesji 

zamieszkałych i 3 w budowie. 
Sołtys Brwilna Krzysztof Perkowski: 
 Poprosił o postawienie przystanku autobusowego na osiedlu „Pod 3”, na odcinku łączącym 

Maszewo z Brwilnem. 
Sołtys Wyszyny Stanisław Wiśniewski: 
 Odnośnie uchwał w sprawie diet i inkasa dla sołtysów: zauważył, że radni prawdopodobnie 

nie zdają sobie sprawy, że wynagrodzenie dla sołtysów nie jest adekwatne do czasu, jaki 
sołtys musi poświęcić  podczas zbiórki podatku i innych czynności. 7% prowizji nie zmienia 
się od lat, poza tym wcześniej sołtys miał zagwarantowaną wypłatę inkasa w kwocie 
minimalnej 150 zł. Usunięcie jej z uchwały krzywdzi sołtysów małych sołectw. Poza tym 
zmiana diety z 200 zł za sesję na 150 zł miesięcznie też jest krzywdząca. 

 
Radny Lech Majczyna: 
 Uważa, że uchwały w sprawie diety i inkasa dla sołtysów są nieporozumieniem i przeprosił 

za ich podjęcie. Poprosił Wójta, jeśli to możliwe,  o „odkręcenie” tego. 
Radny Marek Krajewski: 
 Zwrócił uwagę, że sołtysi dużych sołectw muszą poświęcić o wiele więcej czasu na 

rozniesienie decyzji podatkowych, a otrzymują taką samą dietę, jak sołtysi z małych sołectw, 
którzy są w stanie zrobić to o wiele szybciej. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że wysokość diety dla radnego jest uzależniona od 
pełnionej funkcji i określona procentem w stosunku do jego diety. Poza tym sołtysi są zwolnieni 
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ze składania oświadczeń majątkowych, których błędne wypełnienie może pociągnąć za sobą 
odpowiedzialność karną. Sołtysi nie są też zobligowani do udziału w sesji. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
Na prośbę sołtysa Miłodroża Czesława Kowalskiego: 
 Droga ta była planowana wiele lat temu, jednak okazało się, że środki  są niewystarczające, 

aby zrealizować wszystkie plany odnośnie budowy dróg. 
Na prośbę sołtysa Brwilna Krzysztofa Perkowskiego: 
 Wniosek w sprawie budowy przystanku został zgłoszony podczas zebrania sołeckiego. 

Urząd Gminy podejmie czynności, aby zbudować przystanek autobusowy we wskazanym 
miejscu.  

Odnośnie diet i inkasa dla sołtysów: 
 Projekty wszystkich uchwał są przed sesją zamieszczane na stronie internetowej i każdy 

zainteresowany może się z nimi zapoznać. Dlatego sołtysi nie mogą twierdzić, że podjęta 
uchwała ich zaskoczyła. Są gminy, w których sołtysi nie uczestniczą w sesjach, również np. 
z powodu problemów lokalowych. Poza tym nie ma przepisu, który zobowiązywałby sołtysa 
do udziału w sesji Rady Gminy, ponieważ jest to jego prawo, a nie obowiązek. Dlatego nie 
można uzależniać wypłaty diety dla sołtysa od jego obecności na sesji. Wiele gmin nie płaci 
w ogóle diet sołtysom, a uchwalona na dzisiejszej sesji dieta w kwocie 150 zł miesięcznie 
jest jedną z wyższych w okolicznych gminach. 7% prowizji się nie zmienia, rosną natomiast 
stawki podatku, więc kwota inkasa nie maleje. Zbiór podatków przez sołtysów jest pewną 
tradycją i może zostać zastąpiony przez zapłatę podatku przez mieszkańca na konto 
bankowe, tak jak opłaty śmieciowej, a nie do rąk sołtysów. Można się zastanowić, jak 
zrekompensować sołtysom wykonywanie pewnych czynności za Urząd Gminy lub 
w sołectwach, w których grunty są zwolnione z podatku rolnego. 

 
Sołtys Włoczewa Barbara Żółtowska: 
 Podziękowała za butlę gazową i opał dla świetlicy. 
 Poprosiła o wybudowanie łazienki w świetlicy. 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz: 
 Zauważył, że Przewodniczący Rady Powiatu pomylił się mówiąc o budowie drogi od 

Bronowa-Zalesia w kierunku Żukowa, podczas gdy chodziło o drogę w kierunku Ciachcina. 
 Zwrócił się do radnych z prośbą, aby w punkcie porządku obrad „Interpelacje i zapytania 

radnych” również sołtysi mogli zabierać głos i zgłaszać pytania przedstawicielom Rady 
Powiatu Płockiego oraz Kierownikowi Posterunku Policji w Starej Białej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad Rady Gminy wynika ze Statutu Gminy. 
Sołtysi zawsze mogą się wypowiedzieć w punkcie „Sprawy różne”, natomiast zabieranie przez 
nich głosu w punkcie porządku obrad „Interpelacje i zapytania radnych” zostanie sprawdzone 
pod względem zgodności z prawem. 
 
Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu mieszkańcowi Białej Markowi Żakowskiemu, 
który: 
 Podziękował za umożliwienie mu udziału w obradach Rady Gminy. 
 Przeprosił za telefony, które mogły rozpraszać radnych. Ponieważ jest kierowcą OSP musi 

mieć telefon włączony na wypadek wezwania do zdarzenia. 
 
Wójt, uzupełniając swoje sprawozdanie poinformował, że: 
 Polska Spółka Gazownicza Rejon w Ciechanowie, która obsługuje gminę Stara Biała, 

wystąpiła z wnioskiem o wydanie decyzji celu publicznego na budowę sieci gazowej 
i rozdzielczej na terenie Starych i Nowych Proboszczewic. 

 Właściwej Komisji Sejmiku Samorządu Województwa Mazowieckiego została 
przedstawiona sprawa  modernizacja drogi wojewódzkiej Nr 559, po czym Wójt wystąpił do 
Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Warszawie z prośbą o wyrażenie zgody na 
podpisanie umowy lub porozumienia w sprawie przygotowania przez gminę Stara Biała 
dokumentacji na przebudowę tej drogi. 
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Przewodniczący Rady w imieniu własnym i Wiceprzewodniczącego Rady złożył życzenia 
z okazji zbliżających się świąt Wielkanocnych. 
 

Ad. 33. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  IV Sesji 
Rady Gminy Stara Biała.            
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